
  

 
 

TITEL: Referat Kulturskolerådsmøde 
Dato: onsdag den 17. april 2024  
Tidspunkt: Kl. 18.00-20.30 
Sted: Stilling skole, Gramvej 10, 8660 Skanderborg 
Afbud: Dan, Tina K 
Referent: Tina Quottrup 
Deltagere: Linda Andrea (formand og forældrerepræsentant) - Line Riiskjær Høi (forældrerepræsentant) - Tina 
Krøyer (repræsentant for erhvervslivet) - Dan Søgaard (repræsentant for folkeskolerne) – Julie Heebøll (chef for 
Kulturskolen) - Mikkel Xavier (repræsentant for kulturlivet) - Mille Wilson Olsen (elevrepræsentant) - Mikkel 
Nørgaard Jensen (elevrepræsentant) -Thomas Krøyer Hindkjær (repræsentant for personalegruppen) - Tina 
Quottrup (sekretær) 
 
1. Godkendelse af dagsorden  

Godkendt 
 
2. Godkendelse af referat   

Godkendt 
 

3. Information 

• Politikkontrol mødet (Julie). Julie orienterede om mødet. KFI tog orienteringen til efterretningen og ytrede 
tilfredshed i forhold til den retning Kulturskolen går i. Vi er efterfølgende blevet spurgt om, hvorvidt 
Kulturskolen er klar til, at alle der starter i Kulturskolen, starter på hold august 2025.  
Der var efterfølgende dialog omkring dette.  
 

• Kulturskolerådet vil gerne tale med KFI udvalget (forældrerepræsentanterne/Linda og Line). Vi mangler 
info om dato (efteråret 2024). Kulturskolerådet vil gerne have elevrepræsentanterne med til mødet.  
 

4. 50 år jubilæum (Julie) 
Julie orienterede om de idéer der kom ud af mødet med Linda, Julie og Tina Q. 
 

5. Forening (Linda) 
Linda leder efter folk, som vil gå ind i arbejdet med en støtteforening. Kulturskolen skriver i INFOmailen til 
lærerne, om de har kendskab til forældre, der vil træde ind og nævner det på P mødet i april. Der skal gerne 
være afholdt stiftende generalforsamling senest 1. juni.  

 
6. Forslag til ny Børne- og Ungepolitik i Høringssvar.  

Fristen for at indgive høringssvar er fredag d. 26.april 2024.  
Link til den digitale høringsportal (den findes som PDF nederst): Forslag til ny Børne- og Ungepolitik i høring 
(skanderborg.dk) 
Der var dialog om dette.  
 

7. Udvikling 
Status på strategi (strategidag med personalet i marts måned). Det var et par meget gode dage, hvor 
medarbejderne tog godt imod det og kom med mange gode idéer, som vi arbejder videre med. Næste trin: på 
LMU mødet i maj, skal vi konkretisere, hvordan vi arbejder med handlingerne.  
 

8. Revidering af forretningsorden (gældende forretningsorden vedhæftet) 

• Ændring af valg: Punkt 2 stk. 1. Vi foreslår at ”valg af elev og forældrerepræsentanter (…) i skoleårets 1. 
kvartal af skoleåret” ændres til ”valg af elev og forældrerepræsentanter (…) i skoleårets 3. kvartal af 
skoleåret”. ÆNDRES IKKE  

• Vakante pladser: Punkt 2 stk. 6. Vi foreslår at ” Er der vakante pladser i rådet skal disse søges besat ved 
førstkommende lejlighed” ændres til ”Er der vakante pladser i rådet skal disse søges besat ved 
førstkommende lejlighed – valgperioden er uændret”. GODKENDT 

 
9. Elevrepræsentanterne – ordet er jeres  

Hvordan gør vi det mere attraktivt for elevrepræsentanterne at være en del af Kulturskolerådet? 
 

https://www.skanderborg.dk/aktuelle-hoeringer-og-afgoerelser/hoeringer/forslag-til-ny-boerne-og-ungepolitik-i-hoering
https://www.skanderborg.dk/aktuelle-hoeringer-og-afgoerelser/hoeringer/forslag-til-ny-boerne-og-ungepolitik-i-hoering


  

Vi opretter et ungeråd/elevråd, som mødes fx tre gange om året - efterår, vinter og forår. 2 af de unge, der er 
med i ungerådet udpeges til at sidde med i Kulturskolerådet. Har Kulturskolerådet spørgsmål sendes det til 
ungerådet. Gerne en lærer, der er med til at facilitere det. Det er Kulturskolerådet, der kommer på besøg hos 
elevrådet. 
 
En anden model: Vi opretter et ungeråd/elevråd, som mødes fx tre gange om året - efterår, vinter og forår. 2 af 
de unge, der er med i ungerådet udpeges til at sidde med i Kulturskolerådet. Deres 3 årlige ”møder” ligger på 
samme tid som Kulturskolerådet. De tager nogle emner op, som Kulturskolerådet kommer ind og høre om – 
som en del af Kulturskolerådsmøderne.  
 
De skal have en lærer til at hjælpe dem.  
Møde inden sommerferien – 1. halvdel af juni 
Elevrådsposterne bliver besat efter sommerferien. 8-10 personer i rådet.  
 
Det skal ud til ALLE så det også er tegning, dans, drama osv.   
Vi skal være OBS på aldersspændet (folkeskoleelever) 
 

10. Evt.  

• Køns diversitet og diversitet generelt. Vi skal huske det.  

• Hvad betyder det for Kulturen, når der om fem år er kommet flere børn og unge i kommunen 
(befolkningsfremskrivning/demografiudvikling) - Tages gerne med på mødet med KFI (Linda) i Skanderborg 
kommune.  
 

 
Kommende møder sæson 2023/2024 (skiftende steder) 
22. maj 2024 kl. 18.00-20.30 Fælleskabshuset FLOK – pavillon 5 evt. rundvisning 


